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Dr. Szili Katalin
az Országgyű lés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Mivel magyarázza azt, hogy az ORFK vezetője az Önétó7 eltérő álláspontot képvisel a ren-
dészeti szakképzés ügyében?” címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyúj-
tani az Igazságügyi és Rendészeti miniszterhez . Válaszát írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

A rendőr szakképzés tárgyában 2009 . március 11-én feltett írásbeli kérdésemre adott válasz a
megnyugtató volt abból a szempontból, hogy az IRM nem foglalkozik a 2008 . szeptemberé-
ben rendszerbe állított moduláris és kompetencia alapú rendőr szakképzés átalakításával, mi-
vel ez irányú tapasztalatokkal még nem rendelkeznek .

Álláspontjával ellentétben az ORFK vezetése azóta is napirenden tartja a témát . A napi sajtó-
ban jelent meg a tudósítás, miszerint „érettségizetlenekkel oldaná meg a létszámhiányt az
ORFK”, utalva a szerz ődéses rendőrök alkalmazásának lehetővé tételét szorgalmazó javaslat -
ra. A rendvédelmi érdekképviseletek vezetői előtt Dr. Sipos Gyula tábornok úr az ORFK gaz-
dasági és igazgatási fő igazgatója bejelentette, hogy a rendészeti szakközépiskolák 2009 . júliu s
1-el az ORFK-hoz kerülnek és már dolgoznak a képzés átalakításán, amely az eddiginél jelen -
tősen rövidebb id őtartamú lesz, valamint a meglévő , az ország területét lefedő szakközépisko-
lák közül hármat be kíván zárni .

A jelenlegi helyzetben —amikor az ország polgárai a közbiztonság összeomlásától félnek- nem
indokolhatja semmi az iskolák esetleges felszámolását, számuk csökkentését . Ezek az iskolák
szerves részét képezik azon városok közbiztonságának melyekben találhatók . Csak példaként :
Tourist Police szolgálat, graffiti kommandó, városi rendezvények biztosítása stb .

Az Országos Rendőr Főkapitány Úr a rend őrség napja alkalmából közreadott ünnepi beszédé -
ben a rendőrségi szakképzés európai normákhoz igazodó megújításáról értekezett . Az Ön által
adott válaszból és tapasztalataim alapján tudom, hogy a jelenlegi rendészeti szakképzés telje-
sen megfelel az európai iránynak és ez alapján azt a következtetést tudom levonni, hogy F ő -
kapitány Úr nem ismeri azt a képzési programot melyet az Ő egyetértésével Ön hagyott jóvá
2007. szeptemberében, de valószínűleg azt a választ sem melyet az általam feltett kérdésekre
Ön adott . Reményeim szerint el tudja érni, hogy az Ön által felügyelt szakterületek ne menje -
nek szembe a minisztériumi akarattal, azt a látszatot keltve, hogy a miniszterük véleményé t
semmibe véve, az állításait meghazudtolva minden ellenőrzés nélkül cselekedhetnek .



Felmerül a kérdés, miért akar a rendőrség az iskolák irányításával, a képzés átalakításáva l
közvetlenül foglalkozni, egy 10 éves minisztériumi szakirányítást megváltoztatni, visszatérni
ahhoz az időszakhoz, amikor a rendőrség kebelében az id ők szavát meghallva kialakították a
rendőr szakképzést, de nem akarták a szolgálati feladatoknak való alávetettségéből kiszabadí-
tani. Az is kérdés, hogy amikor a rendőrök felkészültségét sok esetben alappal vagy alaptala-
nul kritikával illetik, miért akarnak egyes rendőri vezetők a társadalomra rászabadítani a je-
lenleginél is felkészületlenebb rend őröket .

Ismereteim szerint a rendészeti szakközépiskolák tantervét ma is a rend őrség igényei szerint
készítik el – Főkapitányi egyetértéssel-, és eddig éppen emiatt gyakran változtatták is, amir e
jó példa az előző kérdésemben szerepelt az ún . 1+1 —es képzési rend rendőrség általi szorgal-
mazása.

A rendőrség valós vagy látszólagos létszámhiánya meggyőződésem szerint csak abban az
esetben függ össze az iskolák hovatartozásával, amennyiben a rendőrség a pillanatnyi helyzet
függvényében határozhatná meg a képzés idő tartamát ás tartalmát . Ez végső soron az OKJ-bó l
való kilépést és az ún. vállalati képzési rendszer visszaállítását jelenti . Mindezt annak tudatá-
ban vállalnák fel, hogy a rendőrség megújulásának egyik tényezője volt az érettségihez kötött
rendőri hivatás, az iskolarendszerű szakképzés bevezetése, amely a jogszabályok keretei n
belül viszonylagos stabilitást és társadalmi kontrollt biztosított. Úgy gondolom, hogy ez meg-
őrzendő érték. Óriási ellentmondás lenne, ha a minisztérium által támogatott Fegyveres Biz-
tonsági Őrök képzése mellett, mely szigorúan az OKJ alapján folyik és államilag elismert
szakképesítést kapnak az ebben résztvevők, „vállalati „ képzésben résztvevő rendőrök intéz-
kednének és szükség esetén korlátoznának alapjogokat .

A beiskolázási keretszámok sincsenek összefüggésben a minisztériumi fenntartású iskolákkal ,
hiszen a felvett tanulók számának eddig is a költségvetési források szabtak határt, s ez vélhe-
tően a rendőrségen belül is így lesz .

Az iskolákban folyó nevelő-oktató munkát negatívan érinti, hogy immár 3 éve kormányhatá-
rozat foglalkozik hovatartozásukkal, átszervezésükkel . A módosított hatályos határozat a
Rendőrtiszti Fő iskolával való integrációt tűzte ki célul, igaz ma már túlhaladott határidővel .

Tisztelt Miniszter Úr!

Kérem, adjon választ az alábbi kérdéseimre !

• Amennyiben valóban tervezik az iskolák rendőrséggel való integrációját, mi indokolj a
ezt, miközben a mai helyzetben a rend őrség szervezetének, szakmai munkájának meg -
újítása van napirenden ?

• Gondolom nem véletlen, hogy a rendőrségrő l szóló 1994. évi XXXIV . tv-bő l a 2007 .
évi módosítás során a rendőrség feladatai közül törölték a képzéssel kapcsolatosokat .
Ezt a törvényt jövőben módosítani szándékoznak?

• Hogyan akarják áthidalni a rend őrség törekvései és a közoktatásról szóló 1993 . évi
LXXIX. tv. 102.§ (11 .) bek. foglalt előírás közötti ellentmondást? A hivatkozott tör-
vényi hely ugyanis kimondja, hogy „A fenntartó legkés őbb az intézkedés tervezett
végrehajtása évének március utolsó munkanapjáig hozhat a nevelési-oktatási intéz-



mény átszervezésével, fenntartói jogának átadásával, megszüntetésével összefüggő
döntést . "

• A minisztérium támogatja —e azt a fel fel bukkanó elképzelést, hogy kilépve a szak -
képzés rendszeréb ő l „vállalati” rendőrképzésre térjenek át? Felvállalható ez a társa-
dalmi és gazdasági feszültségekkel terhes világunkban, amikor az eddiginél is fokozot -
tabban kell erősíteni a rendőrség tevékenységében a szakszerűséget, a jogszerűséget?

• Képes-e arra, hogy a minisztériumi akaratot érvényesítse az Ön által irányított szerve-
zetek és vezetőik irányában?

Tisztelettel várom válaszát !

Budapest, 2009 . május 11 .

Dr. Lázár JáJno s
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